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ΠΑΣΟΚ - ΚΙΝΗΜΑ ΑΛΛΑΓΗΣ 

                                      ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗ ΟΜΑΔΑ 

 

Αθήνα, 21 Ιουνίου 2024 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ  

 

ΠΡΟΣ:   

Τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων 

  

 

ΘΕΜΑ: «Είναι απαραίτητη η ενίσχυση των μελισσοκόμων Κρήτης που 

αντιμετωπίζουν μεγάλα προβλήματα». 

 

 

Κύριε Υπουργέ,  

 

Οι καιρικές συνθήκες απόλυτης ξηρασίας και ζέστης έχουν επηρεάσει σε πολύ 

μεγάλο βαθμό την επιβίωση των μελισσών και συνακόλουθα την παραγωγή 

μελιού. 

Στο νησί της Κρήτης οι περίπου 5.000 μελισσοκόμοι κρούουν τον κώδωνα του 

κινδύνου για τις συνθήκες που επικρατούν: περί τους 7,5 μήνες δεν έχει βρέξει 

-παρά ελάχιστες ώρες- με αποτέλεσμα να μην ολοκληρώνονται οι ανθοφορίες 

ή να κρατούν πολύ μικρότερο χρονικό διάστημα. 

Ως προς τον φυσικό κύκλο της ζωής των μελισσών, αυτό οδηγεί είτε σε 

μετακίνηση των μελισσίων, είτε όταν αυτό δεν είναι εφικτό, σε λιμοκτονία των 

μελισσών λόγω ανεπάρκειας μελιού και γύρης. 

Πλην της διατάραξης του κύκλου ζωής και της βλάβης του οικοσυστήματος, τα 

συνακόλουθα του γενικότερου κλίματος ακρίβειας προβλήματα οικονομικής 
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φύσεως έχουν ήδη από το περασμένο έτος κάνει την εμφάνισή τους σε 

πανελλαδικό επίπεδο. 

Ήδη στην παραγωγή μελιού το προηγούμενο έτος καταγράφηκε μείωση της 

τάξεως του  70%, ενώ όπως σε όλο τον κλάδο της αγροτικής παραγωγής 

τεράστιες αυξήσεις έχουν παρατηρηθεί στο κόστος παραγωγής, στο κόστος 

συσκευασίας και στο κόστος μεταφοράς. 

Το ζωικό κεφάλαιο, επομένως, βρίσκεται σε οριακό σημείο και η οικονομική 

καταστροφή των μελισσοκόμων, επίσης. 

Είναι λοιπόν επιβεβλημένο να ενισχυθεί ο κλάδος των μελισσοκόμων με πλήρη 

ένταξή τους στην ΚΑΠ και να καθοριστούν μέτρα στήριξης τόσο για τον 

εξοπλισμό, όσο και για την παραγωγική ενίσχυση ανά κυψέλη τουλάχιστον με 

16 ευρώ, αλλά και να προβλεφθούν μέτρα έκτακτης ενίσχυσης για την απώλεια 

εισοδήματος των τελευταίων ετών. 

 

Για τους λόγους αυτούς, 

Ερωτάσθε κ. Υπουργέ : 

 

1. Με ποια μέτρα σκοπεύετε να ενισχύσετε τον ήδη πληγέντα κλάδο των 

μελισσοκόμων για την ενίσχυση της παραγωγής μελιού και την αντιμετώπιση 

των σπουδαίων προβλημάτων που έχει προκαλέσει η κλιματική αλλαγή και η 

αύξηση του κόστους παραγωγής, συσκευασίας και μεταφοράς; 

 

2. Θα προβείτε και εντός ποιου χρονοδιαγράμματος σε αναδιάρθρωση του 

ΕΛΓΑ ώστε να υπαχθεί η Μελισσοκομία στις αποζημιώσεις; 

 

3. Με ποια μέτρα έκτακτης οικονομικής στήριξης θα αντιμετωπίσετε την 

τεράστια μείωση στην παραγωγή μελιού και το θάνατο των μελισσών των 

τελευταίων ετών; 

 

4. Θα προβείτε και εντός ποιου χρονοδιαγράμματος σε πλήρη ένταξη στην ΚΑΠ 

του κλάδου των μελισσουργών; 
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5. Θα ενεργοποιήσετε τον ΕΛΓΟ ΔΗΜΗΤΡΑ για τον κλάδο των μελισσουργών 

ώστε να συμβάλει στην οργάνωση, εποπτεία και διαχείριση της 

επιχειρηματικότητας τους; 

 

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

 Ελένη Βατσινά 

 

 

 

 Χριστίνα Σταρακά 

 

 

 

 Εμμανουήλ Χνάρης 

 

 




